
 
Akademický senát UK FTVS 

 
     

 Č.j.: AS-7/2012 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 12.6.2012 ve 13.00 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Zaměstnanecká komora: Čechovská, Dvorský, Hojka, Horčic, Jelen, Kaplan, Kohlíková, 
Pokorná, Velenský, Vomáčko, Zahálka 
Studentská komora:Dvořák, Harbichová, Jindra, Novotný, Vokoun 
Omluveni: Baláš (z), Janák (z), Panská (z), Severýn (s), Holický (s) 

 
Hosté: (bez titulů): Süss, Kovář, Miler 
 
 

1. Schválení programu zasedání (předsedkyně AS FTVS Kohlíková): 

Na úvod seznámila předsedkyně AS FTVS Kohlíková s navrženým programem zasedání. 

Hlasování o programu zasedání 12.6.2012: (16-0-0)  

Usnesení: AS FTVS schválil Program zasedání 12.6.2012. 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání 15.5.2012. 

Hlasování o zápisu ze zasedání 15.5.2012: (14-0-1)  

Usnesení: AS FTVS schválil Zápis ze zasedání 15.5.2012 

 

3. Vystoupení člena vedení FTVS UK 

- Pan děkan pozitivně zhodnotil průběh přijímacího řízení, které proběhlo bez problémů. 

Za posledních 9 let to bylo nejlépe zvládnuté přijímací řízení a pan děkan děkuje všem 

zaměstnancům za jeho zvládnutí. Sice se objevily drobné problémy, ale ty významně 

neovlivnily průběh řízení jako celku (např. drobná časová kolize na Katedře jazyků) 

- Kolaudace ve středisku Stráž proběhla v pořádku 

- Fakultě se nepovedl celý projekt PRVOUK. Na VR UK byl odsouhlasen pouze jeden 

dílčí projekt (společenskovědní), který má do dvou let podat zprávu s ohledem na dané 

připomínky. Druhý projekt (Biomedicíncký) neuspěl z důvodu malé publikační činnosti 

některých řešitelů a koordinátorů. Ve vedení projektu byli navrženi řešitelé, kteří v dané 

oblasti nepublikují (např. děkan a proděkan pro vědu), ale ti byli do projektu zařazeni 

z hlediska jejich funkce, protože snahou bylo , aby projekt byl fakultním řešením. Dále 

budou probíhat úpravy projektu, aby 5.9. mohl být projekt předložen na VR UK. Návrh je, 



aby existovali tři výzkumné oblasti (zátěžová fyziologie, kinantropologie, biomechanika). 

- Publikační činnost a citovanost je na FTVS UK ve srovnání s UK slabá. Je zapotřebí 

zvýšit publikační činnost především v indexované literatuře. V září pan děkan požádá o 

navržení 2 osob z řad AS FTVS UK pro spolupráci na kritériích badatelské činnosti, která 

by měla specifikovat pravidla pro vědecké a akademické pracovníky. 

- Na podzim, jsou plánovány dvě habilitační řízení (Šifta a Štochl), jejichž předkladatelé 

kritéria vědeckých publikací splňují. 

Diskuze: 

- Čechovská položila dotaz ohledně uznávání monografií. Pan děkan vysvětlil, že se 

kritéria pro uznání na UK zpřísnila a že jsou přesně stanovena díla, která mohou být jako 

monografie uznána. 

- Jelen upozornil, že na GAUK je definice monografie přesně deklarována, jaký musí být 

počet vydání, počet stran, formální obsah apod. Bylo by proto dobré zkontrolovat místní 

pravidla a dát zaměstnancům potřebnou zpětnou vazbu, která je v současnosti pomalá. Pan 

děkan přislíbil, že pravidla dostanou vedoucí kateder a ti je rozšíří mezi akademické 

pracovníky. 

- Dvorský položil dotaz, jak vidí vedení fakulty možnost dostat fakultu ze začarovaného 

kruhu finanční dotace za publikační činnost versus bádání na fakultě a zajištění 

pedagogické činnosti. Pan děkan konstatoval, že je velmi těžké zajistit vědecké publikace 

ve významných časopisech (s IF). Pracovníci by měli mít svá témata a pracovat na nich 

průběžně. Obecně lze konstatovat, že nestačí jen učit, ale je potřeba i bádat. Pan děkan se 

vrátil k problematice nového koncipování pracovišť včetně otázky proč byl zrušen 

Výzkumný ústav. 

- Kohlíková připomněla, že dříve byl systém rozdělen na 1/3, kdy se zajišťovala výuka, 

výzkum a servisní, či ostatní činnost. Děkan vysvětlil, že probíhá evaluace pracovišť 

s následným vyhodnocením pracovních míst. 

4. Novelizace Vnitřních předpisů – Statut UK FTVS 

Pro projednávání dalšího bodu byla navržena Volební komise ve složení senátorů: Hojka, 

Vomáčko, Vokoun. Hlasování o členech Volební komise Hojka (15-0-1), Vomáčko (15-0-

1), Vokoun (15-0-1). Volební komise byla schválena a za svého předsedu si zvolila Hojku. 

Hlasování bylo realizováno tajnou volbou. Výsledky hlasování (16-0-0) 

Usnesení: AS FTVS Novelizaci Vnitřního předpisu Statut UK FTVS. 

5. Organizační řád 

Předseda Legislativní komise Velenský seznámil AS FTVS se stanoviskem Legislativní 



komise AS FTVS: 

Legislativní komise konstatuje, že Organizační řád byl připomínkován ze strany AS FTVS 

v červnu a září roku 2010. 

Po připomínkování byl Organizační řád ze strany vedení fakulty stažen z projednávání 

k dopracování. 

 Předložený návrh Organizačního řádu nereflektuje připomínky AS FTVS. 

 Obsahuje obecně platné zákonné informace, které  do dokumentu nepřísluší (jsou 

nadbytečné) 

 Základní strukturální prvky fakulty jako jsou katedry a centra by měly být součástí 

Organizačního řádu. 

Doporučení: 

Na předloženém návrhu Organizačního řádu je potřeba nadále pracovat. AS FTVS je 

připraven dodat konkrétní připomínky a spolupracovat s vedením FTVS UK na jeho 

dopracování. (viz příloha) 

Diskuze: 

- Pan děkan konstatoval že nechápe, jak mohla Legislativní komise a potažmo AS takto 

postupovat, že se opět dostáváme do situace, kde se věcí řeší až na zasedání AS. Zahálka 

konstatoval, že podklady pro jednání přišly ze strany vedení také na poslední chvíli a že se 

Legislativní komise sešla až v den zasedání AS. 

- Pan děkan konstatoval, že závěry Legislativní komise by se měly oznámit vedení fakulty 

s předstihem, aby bylo možné na ně reagovat. Kaplan shrnul projednávání dokumentu 

Organizační řád, které započalo 4.6.2010, kdy byly podklady ze strany vedení fakulty poprvé 

předloženy AS FTVS UK. Ten podklady projednal a proběhlo i zasedání „Kulatého stolu“ kde 

se předložily všechny připomínky. Po prázdninách 2010 byl dokument v téměř nezměněné 

podobě opět předložen k projednání a 10.10.2010 vydal AS FTVS UK stanovisko o nutnosti 

přepracovaní předloženého dokumentu. Od té doby uběhlo rok a půl, kdy se dalo na uvedeném 

dokumentu pracovat podle předložených připomínek. Předložením materiálů týden před 

zasedáním se senátoři dostávají do časového presu bez ohledu na jejich pracovní povinnosti. 

 Pan děkan konstatoval, že chce mít Organizační řád co nejjednodušší. Navrhuje aby se sešla 

Legislativní komise s vedením fakulty a dokument předjednala. Pan děkan je ochoten zrušit 

všem ostatní činnost, aby mohli na uvedeném dokumentu pracovat. 

- Čechovská připomněla, že byla osobně přítomna na Kolegiu děkana, kde ještě uvedený 

dokument ani nebyl k dispozici, takže nebyl vedením ani diskutován. Ona jednoznačně 

projevuje vůli začít na dokumentu pracovat a vést o něm diskuzi. Organizační řád by podle 



jejího názoru měl být stručnější, ale takto strohá verze ji překvapila. 

- Proděkan Kovář připomněl, že dochází k výrazné změně financování vědy a to je potřeba 

promítnout do organizace. Dokument musí být jednoduchý (popis uspořádání). Děkan a 

vedení fakulty dlouhodobě navrhovalo efektivnější způsob řízení. Nutné změny je potřeba 

rychle zapracovat. 

- Zahálka konstatoval, že katedra jako základná stavební kameny fakult musí být 

v Organizačním řádu jasně a pevně zakotveny. 

- Vomáčko shrnul, že stručnější Organizační řád než předložený dokument už být nemůže. On 

vidí nezbytnost rozšíření v pedagogicko vědním úseku, protože ekonomický úsek naproti tomu 

rozpracován je. Jde o to formálně sjednotit jednotlivé organizační struktury. 

- Pan děkan konstatoval, že vymezení kateder zajišťuje zákon o VŠ. Vzhledem k tomu, že 

Organizační řád je vnitřním předpisem jsou změny velmi legislativně náročné. On osobně 

nevidí katedry jako problém, ale je nutné vidět komplikace při reorganizaci. 

- Kaplan konstatoval, že předložený dokument je prezentován jako nový materiál a přitom 

byla dohoda a usnesení o práci na původním materiálu. Dále upozornil, že v předloženém 

dokumentu není definováno co je oddělení a co je referát. Na minulém zasedání byla 

schválena čtyři nová centra a přitom zde nejsou zakomponována. 

- Vomáčko navrhnul sjednocení terminologie a úrovní pracovišť. 

Pan děkan konstatoval, že Legislativní komise by se měla zabývat šíří dokumentu a ne se 

zaměřovat na formální výklad termínů. 

- Vomáčko vyslovil požadavek, aby katedry byly v Organizačním řádu vyjmenovány. 

- Pan děkan odpověděl, že on je v Organizačním řádu vyjmenovat nechce. 

- Kohlíkova přečetla z návrhů na vznik nových center, která se schvalovala minulé zasedání, 

deklaraci, že „centrum je součástí Organizačního řádu“. Položila dále dotaz, proč to tam tedy 

není? 

- Pan děkan na příkladu Centra handicapovaných uvedl problém se zařazením do organizační 

struktury (pod kterou sekci má připadnou?) a přitom se problematika uvedeného centra bude 

řešit až za dva roky. Připomněl, že všechny dokumenty budou postoupeny na AS UK. 

- Hojka konstatoval, že vyjmenování kateder a center v dokumentu chybí a že je nutná jejich 

implementace do Organizačního řádu. 

- Proděkan Kovář připustil zapracování center do Organizačního řádu. 

- Pokorná položila dotaz ohledně účelových zařízení a jejich zapracování do Organizačního 

řádu. 

- Pan děkan odpověděl, že účelová zařízení nejsou pedagogickým pracovištěm. 

- Čechovská připomněla, že předložený dokument neřeší kdo řídí katedru, kdo řídí Centrum 



informatiky apod. 

- Horčic vyslovil názor, že AS FTVS UK by měl naznačit směr, kam by práce na 

Organizačním řádu měly být směrovány. Organizační řád by měl být jednoduchý (pokud je 

součástí Statutu). Pokud bude Organizační řád zjednodušen, bude akceptovatelný a to i 

vzhledem k vývoji řízení fakulty. Struktura fakulty by měla být zapracována a to podle 

připomínek z října 2010. Zjednodušený Organizační řád by se pak dopracoval do základních 

jednotek.  

- Vomáčko upozornil, že pokud je uvedeno „kompetence proděkana stanoví děkan“ je vhodné, 

aby byly kompetence přesně specifikovány. 

- Pan děkan vysvětlil, že specifikace byly vyřazeny z důvodu, že každý děkan může upravit 

podle aktuálních potřeb vzhledem k tomu, co který proděkan řídí. 

- Vomáčko položil úvahu ohledně stanovení kompetencí pomocí Opatření děkana 

- Čechovská doporučila sladit výčet pracovišť a vztahů mezi nimi. 

- Velenský doporučil zakomponovat a dopracovat Organizační řád na základě připomínek AS 

FTVS UK. 

- Pan děkan upozornil, že ohledně Organizačního řádu může svolat mimořádné zasedání AS 

FTVS UK. 

- Proděkan Miler navrhnul komisi ze zástupců AS FTVS UK spolu se zástupci vedení (Kovář, 

Fořter) 

- Za AS FTVS UK by se pracovní komise zúčastnili mimo Legislativní komise Vomáčko, 

Zahálka, Kohlíková. 

 

6. Opatření děkana č.3/2012, č.4/2012, č.5/2012 

AS FTVS projednal Opatření děkana č.3/2012, č.4/2012, č.5/2012 

7. Dislokační změny na fakultě – perspektivy 

Materiál přednesl proděkan Kovář viz příloha 

8. Volební a jednací řád Kolejní rady 

Bod trvá. 

9. Adopce na dálku 

Materiál přednesl senátor Vokoun a informoval, že pro uvedený projekt je potřeba vybrat 

cca 8 tis. Kč. Celý projekt byl iniciován studentskou senátorkou Hradečnou, která po 

ukončení studia navrhuje si uvedený závazek převzít na svoji osobu, čímž tato aktivita by 

přestala být akcí AS FTVS UK. 



Usnesení: AS FTVS bere na vědomí že projekt „Adopce na dálku“ dále přebírá na sebe 

Alena Hradečná. 

10. Interpelace PDS 

Ze strany studentů byla podána interpelace ohledně financování konferenčních aktivit 

studentů PDS. Byl předložen návrh, aby byl dodán dodatek k rozpočtu fakulty. Tuto 

položku je dále potřeba blíže specifikovat a nastavit pravidla financování. Interpelace bude 

zaslána proděkanovi pro vědu k dalšímu řešení. 

11. Různé 

- Problematika nástěnky AS FTVS UK. Za studentskou komoru jsou zodpovědné osoby 

Vokoun a Jindra, za komoru zaměstnaneckou Kaplan a Zahálka. 

- Hodnocení výuky studenty. Na KD byl přítomen zástupce studentské komory Novotný, 

kde se problematika probírala. Existuje návrh inspirovaný Přírodovědnou fakultou, kde je 

tištěná forma otázek. Text bude předložen AS FTVS UK a vedení fakulty a hodnocení by 

se mělo zahájit v zimním semestru školního roku 2012/2013. 

- Kohlíková položila dotaz, kdo to bude mít v gesci? 

- Pan děkan odpověděl, že zodpovědné osoby budou proděkan Miler a vedoucí KSH 

Tůma. 

- Dále byla položena otázka jak je to se setrváním studenta Severýna v AS FTVS UK. 

Tajemník AS FTVS UK vyzve jej k vyjádření, jak bude dále působit na fakultě a potažmo 

v AS FTVS UK. 

- Kaplan informoval, že v září je zapotřebí vyhlásit nové volby do AS FTVS UK na 

volební období 2013-2015. S tím souvisí volba volební komise a stanovení termínů voleb. 

12. Termíny konání AS FTVS UK na podzim 2012. 

- Kohlíková informovala o termínech zasedání: 

září - 18.9.2012 

říjen - 9.10.2012 

listopad – 13.11.2012 

prosinec - 11.12.2012 



 

13. Termíny předsednictva AS FTVS UK 

Termíny předsednictva jsou vždy úterky od 11 hod, první zasedání 11.9.2012 

14. Prázdninový režim AS FTVS UK 

Tajemník AS FTVS UK Zahálka informoval přítomné o potřebě zplnomocnit 

předsednictvo k jednání v době letních prázdnin. Hlasování (14-0-0) 

Usnesení: AS FTVS UK zplnomocňuje předsednictvo AS FTVS UK k projednávání věcí 

nezbytných po dobu letních prázdnin . 

 

Zapsal: Zahálka  

 Za AS UK FTVS 

 předsedkyně doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc. 

 
 
Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 

 Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 


